
سه شنبه / 25 اردیبهشت 1403 / شماره 5639 www.ebtekarnews.comجهانورزش

5
خبراخبار

هق هق و خداحافظی از جمع اژدهایان
طارمی تا میلان اشک ریخت 

شب  آخرین  در  پورتو  ایرانی  مهاجم  گریه 
حضورش در ورزشگاه خانگی بند نمی آمد.

به گزارش ورزش سه، پورتو در دو هفته آینده 
دو مسابقه خارج از خانه در لیگ برتر و فینال 
اسپورتینگ  و  براگا  مقابل  پرتغال  حذفی  جام 
یکشنبه شب  دلیل  همین  به  و  دارد  لیسبون 
آخرین بازی خود در فصل 24-2023 در ورزشگاه 
دو دراگائو را انجام می داد و مهدی طارمی هم 
انتظار داشت در این دیدار از ابتدا به زمین برود 
ولی این اتفاق نیفتاد و در پایان بازی با چشمانی 

اشک بار زمین را ترک کرد.
مهدی طارمی با اینکه هفته قبل یک گل زد و 
یک پاس گل داد، در دیدار یکشنبه شب برابر 
بوآویشتا به عنوان یار جانشین از دقیقه 59 به 
زمین آمد، ولی در همین مدت کوتاه هم دوباره 
توانایی های خود را به نمایش گذاشت و با گرفتن 
و  دوم  گل  زدن  و  تیم حریف  از  اخراجی  یک 
برتری تیمش در دقیقه 8+90 استثنایی کار کرد 

تا وداع شکوهمندانه و البته تلخی داشته باشد.
در  حضورش  آخرین  در  پورتو  ایرانی  ستاره 
ورزشگاه دو دراگائو شب دراماتیکی با زدن گل 
لحظه آخری برای پیروزی تیمش داشت و پس 
کوتاه  خوشحالی  بوآویشتا  دروازه  کردن  باز  از 
مدتی داشت و پس از آن فقط اشک می ریخت 
که این اتفاق پس از سوت پایان بازی هم رخ 

داد.
مهدی طارمی که چهار سال فوق العاده را همراه 
با پورتو داشت و همراه با این تیم به قهرمانی 
در لیگ برتر، جام حذفی و سوپر جام فوتبال 
پرتغال رسید و حضور در جمع هشت تیم پایانی 
لیگ قهرمانان اروپا و گلزنی مقابل تیم های بزرگ 
مثل چلسی، یوونتوس، لیورپول و... را تجربه 
کرد، یکشنبه شب آخرین بازی خود با پیراهن 
اژدهایان را در ورزشگاه دو دراگائو انجام داد و به 

شدت از این اتفاق ناراحت بود.
ستاره ایرانی پورتو که خودش را برای انتقال 
به اینتر میلان آماده می کند، پس از پایان بازی 
را روی دوش  گریه می کرد و سرش  به شدت 
هم تیمی ها و مربیان گذاشته بود تا کمی آرام 
شود و لحظاتی بعد هم به سمت تماشاگران رفت 

و از آنها خداحافظی کرد.
مهدی طارمی دو بازی دیگر همراه با پورتو 
دارد و هفته آینده باید در آخرین مسابقه لیگ 
برتر پرتغال مقابل براگا قرار بگیرد و پس از آن 
هم در فینال جام حذفی به مصاف اسپورتینگ 
بازی  دو  هر  که  برود  لیگ  قهرمان  لیسبون، 
انتظار  و  دارد  زیادی  اهمیت  تیمش  برای 
ترکیب  در  ابتدا  از  ایرانی  ستاره  این  می رود 

حاضر باشد.

واکنش وزارت ورزش به فساد در 
فوتبال

ای  حرفه  و  قهرمانی  ورزش  توسعه  معاون 
وزارت ورزش و جوانان گفت: سیاست ما مبارزه 
با فساد و دوپینگ در ورزش است و با جدیت به 

آن عمل خواهیم کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، سید محمد شروین 
اسبقیان در خصوص موضوع فساد در فوتبال 
کشور اظهار داشت: تا جایی که من اطلاع دارم 
این موضوع به سال ۱400 بر می گردد اما باید 
اولویت  از  با فساد در ورزش  بگویم که مبارزه 

کاری وزارت ورزش و جوانان است.
او ادامه داد: وزیر ورزش تاکید ویژه ای روی 
موضوع مبارزه با فساد دارد و روز گذشته هم 
جلسه ای با مسئولان فدراسیون پزشکی ورزشی 

پیرامون مبارزه با دوپینگ داشتیم.
از  عاری  باید  ایران  ورزش  افزود:  اسبقیان 
دوپینگ و فساد باشد و از آنجا که انقلاب ما 
فرهنگی و اسلامی است، قطعاً سلامت ورزش و 

مدیران از اولویت های ما است.

بالاترین رقم پاداش مدال المپیک چقدر 
است

مقایسه ایران و چند کشور

انگیزه  که  این  برای  مختلف  کشورهای 
طلا،  مدال  کسب  برای  را  خود  ورزشکاران 
نقره و برنز در رویداد بزرگ المپیک بالا ببرند، 
پاداش هایی را در نظر می گیرند که این اتفاق در 

ایران هم رخ می دهد.
المپیک  رقابت های  گزارش خبرنگار مهر،  به 
2024 پاریس از 5 تا 2۱ مرداد ۱403 )2۶ ژوئیه 
تا ۱۱ اوت 2024( به میزبانی کشور فرانسه برگزار 

می شود.
هر  برای  بزرگی  افتخار  المپیک  مدال  کسب 
کشوری است و المپیک دیروزه دیگر یک رویداد 
برای  مکملی  نوعی  به  و  نیست  ورزشی  صرفاً 
دیپلماسی و سیاست کشورها تبدیل شده است 
و به همین دلیل پاداش های ویژه ای در بسیاری 
از کشورها برای قهرمانان المپیک در نظر گرفته 
شده تا با این کار هم به وضعیت مالی ورزشکاران 
رسیدگی شود و هم به این شکل از زحمات آنها 

تقدیر شده باشد.
در ایران و در جریان سی و دومین نشست 
به  المپیک  ملی  کمیته  اجرایی  هیأت  اعضای 
ریاست محمود خسروی وفا پاداش مدال آوران 
یکی از موضوعات مورد بحث بود. بر این اساس 
مصوب شد که طلایی ها ١٠ میلیارد تومان )حدود 
۱۶0 هزار دلار( پاداش بگیرند، این پاداش برای 
برنزی ها ٢  تومان است و  نقره ای ها 4 میلیارد 

میلیارد تومان پاداش می گیرند.
به   2024 المپیک  میزبان  عنوان  به  فرانسه 
برنده مدال طلای المپیک ۷3 هزار دلار پرداخت 
می کند در حالی که این رقم برای المپیک توکیو 
۶0 هزار دلار بود. مدال نقره 40 هزار دلار و مدال 
برنز هم 20 هزار دلار پاداش دریافت خواهد کرد.

بالاترین رقم پاداش مدال المپیک چقدر است/ 
مقایسه ایران و چند کشور

آمریکا که به طور سنتی بیشترین مدال ها را به 
دست می آورد، حدود 32000 دلار به قهرمانان 
خود پرداخت خواهد کرد. همچنین به دارنده 
مدال نقره 25 هزار دلار و به برنده مدال برنز ۱5 

هزار دلار پرداخت می کند.
سنگاپور و تایوان قصد دارند پاداش بیشتری 
را برای قهرمانان المپیک هزینه کنند و قرار است 
به برنده های مدال طلای المپیک حدود ۷00 هزار 

دلار پرداخت نمایند.
انگلستان به شیوه ای دیگر از مدال آوران خود 
که  ورزشکارانی  تمام  به  و  کرد  خواهد  تجلیل 
در ادوار مختلف موفق به کسب مدال شده اند 
سالانه 35 هزار دلار پرداخت می کند. مصر هم 
از جمله کشورهایی است که قرار است پاداش 
اهدا  خود  کاروان  به طلاآوران  را  بالایی  بسیار 
کند. رئیس کمیته ملی المپیک مصر اخیراً اعلام 
المپیک  در  مدال طلا  برنده  جایزه  است  کرده 

پاریس ممکن است به 5 میلیون دلار برسد.
را  پاداش حدود 500 هزار دلاری  امارات هم 
برای برنده مدال طلا در نظر گرفته است و به 
برنده مدال نقره حدود 300 هزار و به برنده مدال 

برنز حدود 200 هزار دلار پرداخت خواهد کرد.
اخیراً  هم  دوومیدانی  جهانی  فدراسیون 
به  بار  نخستین  برای  کرد  اعلام  بیانیه ای  در 
 2024 المپیک  بازی های  در  طلا  مدال آوران 
پاریس مبلغ 50 هزار دلار پرداخت خواهد کرد 
تا از نقش ورزشکاران در رشد و توسعه این رشته 

ورزشی قدردانی شود.
در  المپیک  قهرمانان  به  پاداش  میزان 
کشورهای مختلف به شرح زیر است: )برگرفته 

)Forbes از مجله
هنگ کنگ: ۶42 هزار دلار - ترکیه: 383 هزار 
دلار - مالزی: 238 هزار دلار - ایتالیا: 20۱ هزار 
دلار - قبرس: ۱۶8 هزار دلار - لتونی: ۱59 هزار 
دلار - مجارستان: ۱5۶ هزار دلار - لیتوانی: ۱43 
هزار دلار - بلغارستان: ۱43 هزار دلار - کزوو: 
۱23 هزار دلار - استونی: ۱۱0 هزار دلار - جمهوری 
چک: ۱۱0 هزار دلار - اسلوونی: 84 هزار دلار - 
فرانسه: ۷3 هزار دلار - اسلوواکی: 5۶ هزار دلار 
- فنلاند: 5۶ هزار دلار - کره جنوبی: 52 هزار 
دلار - سوئیس: 43 هزار دلار - آمریکا: 3۷ هزار 
دلار - هلند: 34 هزار دلار - نیوزلند: 2۶ هزار دلار 
- آلمان: 22 هزار دلار - اتریش: ۱9 هزار دلار - 

کانادا: ۱۶ هزار دلار -استرالیا: ۱4 هزار دل

جام ملت های فوتسال زنان آسیا قرار است از تاریخ 
۱۷ تا 28 اردیبهشت ۱404 برگزار شود. کنفدراسیون 
فوتسال آسیا هنوز میزبان این رقابت ها را مشخص 
نکرده است اما بر اساس آنچه که اعلام شده ۱2 تیم 
برتر قاره در قالب 3 گروه 4 تیمی با هم به رقابت 
می پردازند و در نهایت تیم های اول و دوم هر گروه 
دست  به  را  نهایی  چهارم  یک  در  حضور  مجوز 
خواهند آورد. علاوه بر این 2 تیم از 3 تیم برتر هم 
می توانند در مرحله یک چهارم نهایی حضور پیدا 
کنند. در پایان جام ملت های آسیا نیز دو تیم برتر به 
همراه تیم سوم رقابت ها مجوز شرکت در نخستین 
دوره مسابقات جام جهانی فوتسال بانوان را کسب 

خواهند کرد.
مسیر صعود آسیایی ها به جام جهانی چگونه 

است؟
جام جهانی فوتسال بانوان قرار است برای نخستین 
بار و با حضور ۱۶ تیم برگزار شود. هر چند بر اساس 
گمانه زنی ها به نظر می رسد که جام جهانی فوتسال 
همچنان  ولی  شود  برگزار  برزیل  کشور  در  بانوان 
میزبان این مسابقات هم به صورت رسمی از سوی 
فیفا معرفی نشده است. اما بر اساس آنچه که پیش 
تر مشخص شده اولین دوره مسابقات جام جهانی 
فوتسال بانوان با حضور 4 تیم از قاره اروپا، 3 تیم از 
قاره آسیا، 2 تیم از قاره آفریقا و یک از تیم اقیانوسیه و 
یک تیم هم به عنوان کشور میزبان برگزار خواهد شد. 
دختران ملی پوش فوتسال ایران که تا کنون با کسب 
2 قهرمانی در جام ملت های آسیا عنوان پرافتخارترین 
تیم قاره را به نام خود ثبت کردند بدون شک شانس 
مسلم حضور در نخستین دوره مسابقات جام جهانی 

فوتسال بانوان به شمار می روند.
شرایط فوتسال بانوان بحرانی تر از همیشه

فوتسال  رسمی  بازی  آخرین  از  مهر،  گزارش  به 
المللی  بین  و  رسمی  رویداد  یک  در  ایران  بانوان 
شرایط  مدت  این  در  که  می گذرد  سال   ۶ حدود 
ملی پوشان ایران به دلیل نداشتن همین بازی های 
رسمی و تعطیلی اردوها روز به روز ضعیف تر شده 
است. البته که تیم ملی فوتسال بانوان پیش از قدم 
گذاشتن در جام ملت های آسیا که به نوعی مسیر 
قرار است در  بود،  به جام جهانی خواهد  رسیدن 
بازی های داخل سالن آسیا که آبان سال جاری به 
میزبانی تایلند برگزار خواهد شد، شرکت کند. بدون 

تنهایی  به  این رقابت ها هر چند  تردید حضور در 
نمی تواند یک تدارک مناسب برای صعود به جام 
جهانی و تکرار قهرمانی در جام ملت ها باشد ولی با 
این حال یک فرصت طلایی برای تیم ملی ایران است 
تا بتواند حداقل با آمادگی بهتری راهی یک رویداد 
حساس »جام ملت ها« و یک رویداد تاریخی »جام 

جهانی« شود.
تدارکات بزرگ رقبا؛ سرگرمی ایران با کافا

ملی پوشان فوتسال ایران در حالی که در چند سال 
گذشته تمام رقبای آنها مانند چین، تایلند، کویت و 
ژاپن با انجام بازی های تدارکاتی و برگزاری اردوهای 
سر  پشت  را  خود  سازی  آماده  روند  کیفیت  با 

می گذاشتند، تنها با شرکت در تورنمنت هایی مانند 
»جام کافا« خود را سرگرم می کردند؛ این درحالی 
است که قطعاً ۶ سال زمان مناسبی برای جوانگرایی 
و آماده سازی یک تیم بود که فدراسیون فوتبال ایران 
از آن غافل شد و حالا هم به نظر نمی رسد فدراسیون 
برنامه خاصی مانند اردوی برون مرزی و یا انجام 
در  را  تیم های خارجی خوب  با  تدارکاتی  بازی های 

برنامه داشته باشد.
بازی درون تیمی پک نامناسب برای تکرار قهرمانی

مرحله جدید اردوی تیم ملی بر اساس اعلام سایت 
رسمی فدراسیون فوتبال از 24 تا 30 اردیبهشت زیر 
نظر  به  اما  آغاز خواهد شد  فروزان سلیمانی  نظر 

تمرین  و  تیمی  درون  بازی های  برگزاری  می رسد 
در مجموعه صرفاً برای قهرمانی و رسیدن به جام 
جهانی کافی نباشد. مبینا ملاآقایی، فرزانه توسلی، 
نگارسادات یعقوبی، مریم سید، مبینا پروینی، هما 
نازنین  سحرزمانی،  سنجری،  معظمه  پور،  آقایی 
استکی فر، فاطمه رحمتی، محدثه محمدی، فرشته 
زهرا  پور،  مهدی  طاهره  عنافچه،  الهام  خسروی، 

کیانی منش، مارال ترکمان
مهتاب بنایی، نسترن مقیمی، کیمیا رحیمی نیا، 
نسرین قمی، فاطمه حسینی، سارا شیربیگی، مهدیه 
امیری نفرات دعوت شده به  نیا، زینب  محمودی 

اردوی تیم ملی هستند.

زهرا اینچه درگاهی با کسب ۶0 رای از مجموع ۶۶ رای اخذ شده در 
مجمع انتخاباتی فدراسیون ژیمناستیک برای دومین مرتبه به عنوان 

رئیس این فدراسیون انتخاب شد.
به گزارش ایرنا، مجمع انتخاباتی فدراسیون ژیمناستیک دیروز 
)دوشنبه 24 اردیبهشت( به ریاست سیدمحمدشروین اسبقیان و 
با حضور سیدمناف هاشمی به عنوان نماینده کمیته ملی المپیک 
در محل آکادمی فارسی کمیته ملی المپیک برگزار شد و به دلیل 
حساس بودن این انتخابات، دو نماینده فدراسیون جهانی نیز در این 
مجمع حضور داشتند. آندره فرانسیس نماینده ارشد و جراما دیاگو 

نماینده حقوقی فدراسیون جهانی در این مجمع بودند.
زهرا اینچه درگاهی، عابد حقدادی و حبیب نوظهوری سه کاندیدایی 
که از دوره قبل برای این پست ریاست نام نویسی کرده بودند، در 
مجمع انتخاباتی حضور داشتند که در ادامه حقدادی و نوظهوری 

انصراف دادند و مجمع تنها با حضور یک کاندیدا برگزار شد.
پس از رای گیری زهرا اینچه درگاهی از مجموع ۶۶ نفر از اعضای 
مجمع که همه در مجمع حضور داشتند با ۶0 رای برای دومین مرتبه 

رئیس فدراسیون ژیمناستیک شد و ۶ رای هم باطله بود.
مجمع انتخاباتی ریاست فدراسیون ژیمناستیک درحالی برگزار شد 
که اعضای مجمع با اکثریت آرا به ریاست زهرا اینچه درگاهی رای 
دادند. به این ترتیب ژیمناستیک ایران بعد از 34 ماه بلاتکلیفی 

صاحب رئیس شد.
در ابتدای مجمع دو نماینده فدراسیون جهانی با اعلام حمایت از 
این مجمع صحبت کردند. در ادامه محمدشروین اسبقیان گفت: 
فهرست افراد واجد شرایط و دارای حق رای اعلام شده بود و براساس 
نامه فدراسیون تفاوتی میان رئیس و سرپرست قائل نشده و باید 
حقوق برابری میان آنها قائل شوند بنابراین سرپرستان حق رای 

دارند.
ابتدا قرار بود که اینچه درگاهی به مدت ۱0 دقیقه صحبت کند اما 
اسبقیان عنوان کرد که به دلیل ترجمه سخنان کاندیداها این زمان 

برای هر کاندیدا ۱5 دقیقه می شود.
اینچه درگاهی یکی از از کاندیداهای مجمع انتخاباتی فدراسیون 
در  حضورم  سال  ششمین  و  چهل  امسال  گفت:  ژیمناستیک 
فدراسیون است. من گوشت و خون ژیمناستیک هستم و به هیچ جا 
وابسته نیستم. اینجا هستیم تا بهترین انتخاب را برای ژیمناستیک 
انجام نشد  اگر قول های من  و  باشیم. قول مکتوب دادم  داشته 
می توانید من را مواخذه کنید. ما ساختمانی را بنا گذاشتیم و هرکسی 
بیاید آن را می تواند تکمیل کند. ژیمناستیک سطح متوسطی از نظر 

مطرح بودن داشت اما الان کاملا این رشته مطرح شده است.
وی تصریح کرد: وقتی موفقیتی تکرار می شود، تصادف نیست 
به  سال  دو  از  بعد  که  متاسفم  و  است  برنامه  و  مدیریت  بلکه 

فدراسیون برگشتم این برنامه ها متلاشی شد.
اینچه درگاهی عنوان کرد: کسب سهمیه المپیک 2024 یکی از 
اما تحقق نمی یابد  افتخارات این رشته است. وعده راحت است 
بلکه واقعیت برنامه ریزی است و بودجه فدراسیون صرف جیب من 
نمی شود و هیچ مدیری پول جیب خود را صرف ورزش نمی کند. ما 
20 میلیارد تومان بیشتر بودجه از مجلس گرفتیم و بودجه کمیته 

هم افزایش پیدا کرد.
دقیقه  که ۱5  کرد  عنوان  اسبقیان  اینکه  به  توجه  با  ادامه  در 
شما تمام شده است اما باز هم اینچه درگاهی به کم شدن زمان 

صحبت های خود واکنش نشان داد.
عابد حقدادی به عنوان دومین کاندیدا صحبت کرد و در نهایت 
با برشمردن موفقیت های ژیمناستیک و تشکر از وزارت ورزش و 
جوانان گفت: از گلایه ها و گزارش عملکرد سالیانه عبور می کنم زیرا 
کمکی به ژیمناستیک نمی کند. در نهایت براب الفتی در المپیک 
پیش رو و رویدادهای بعدی آرزوی موفقیت دارم و امیدوارم بعد 
از این مجمع فضای آرامی برای این رشته ایجاد شود. از اسبقیان 
و بزرگان ژیمناستیک و سایر اعضای مجمع کسب اجازه می گیرم و 

انصراف می دهم.
در ادامه حبیب نوظهوری نیز انصراف داد.

اسبقیان پس از ترک مجمع توسط عابد حقدادی و مشورت با 
رای  به  را  موضوع  این  ما  گفت:  جهانی،  فدراسیون  نمایندگان 
می گذاریم که آیا حقدادی مجمع را ترک کرد و یا همچنان به عنوان 

کاندیدا محسوب می شود یا خیر.
که اعضای مجمع دست های خود را به نشانه اینکه حقدادی به 
عنوان کاندیدا محسوب شود و در رای گیری باقی بماند، بالا بردند 

و در نهایت اسبقیان اعلام کرد که تایید شد و حقدادی به عنوان 
کاندیدا محسوب می شود که اسبقیان به عنوان رئیس مجمع اعلام 
کرد که حقدادی الان پیام داد که انصراف داده و با مشورت نماینده 

فدراسیون جهانی او دیگر به عنوان کاندیدا محسوب نمی شود.
جهانی  فدراسیون  ناظر  و  شد  انجام  رای   اخذ  فرایند  ادامه  در 
ژیمناستیک گفت: ما به خود مجمع اعتماد داریم و روحیه تعامل 

در این مجمع وجود دارد.
در انتهای مجمع اسبقیان تصویر پیام انصراف حقدادی را منتشر 

کرد.
اینچه درگاهی پس از انتخاب به عنوان رئیس فدراسیون با تشکر 
کار، دوباره  المپیک گفت: دوباره  و کمیته ملی  وزارت ورزش  از 

همکاری، دوباره موفقیت و دوباره ژیمناستیک.
آندره فرانسیس نماینده ارشد فدراسیون جهانی هم گفت: من 
خوشحالم که این مجمع با اعتماد و همدلی برگزار و اینچه درگاهی 

به عنوان رئیس انتخاب شد.
گفت:  المپیک  ملی  کمیته  کل  دبیر  هاشمی  مناف  ادامه  در 
ابهاماتی در اساسنامه هست و امیدوارم با نظارت فدراسیون ملی و 
جهانی رفع شود و این مشکلاتی که در سه سال اخیر داشته باشیم 

دیگر تکرار نشود.
وی یادآور شد: باید تبریک ویژه  به اینچه درگاهی داشته باشم و 
به مهدی الفتی هم برای کسب سهمیه المپیک تبریک می گویم و با 

وجود همه سختی ها به مدال دست یابد.
اسبقیان معاون وزیر ورزش در پایان مجمع گفت: اعضای مجمع 
دیروز ارزش های خود را نشان دادند و مجمع آرام و سالمی را برگزار 

کردیم.
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان 
ادامه داد: ما مکلف به برگزاری مجمع هستیم و همواره به نتایج 
مجامع انتخاباتی احترام گذاشته ایم چرا که هدف وزارت برگزاری 

انتخابات سالم و قانونی است.
او تصریح کرد: از زمان حضورم در حوزه معاونت توسعه ورزش 
قهرمانی و حرفه ای، ۱۱ مجمع برگزار شده و رویکرد اصلی وزارت 
ورزش و جوانان همواره رعایت اصل بی طرفی بوده و هیچ حمایتی از 
کاندیداها صورت نگرفته و در ادامه هم نخواهد گرفت چرا که اعتقاد 
داریم که اعضای مجمع به عنوان صاحب نظران اصلی، تعیین 

کننده سرنوشت رشته ی خود هستند.
سیدمحمدشروین اسبقیان از حضور حمیدرضا هاشمی به عنوان 
داور ایرانی که رقابت های ژیمناستیک بازی های المپیک را قضاوت 
می کند، بسیار خرسندم و برای خیرخواه سرمربی تیم ملی هم آرزوی 
موفقیت دارم و امیدوارم مسیر رشد و تعالی ژیمناستیک ادامه بابد 

و اعتقاد دارم اکنون ژیمناستیک مسیر خودش را پیدا کرد.

به بهانهبرگزاری نخستین جام جهانی فوتسال زنان بررسی شد

جهان در انتظار دختران ایرانی 
گروه ورزش - تیم ملی فوتسال بانوان ایران تاکنون موفق به کسب 2 قهرمانی در آسیا شده و باید دید با وجود ۶ سال تعطیلی مسابقات و اردوها شانسی 

برای حضور در نخستین دوره مسابقات جام جهانی 2025 خواهد داشت.

اینچه درگاهی دوباره رئیس شدپایان 34 ماه بلاتکلیفی ژیمناستیک

جام جهانی 
فوتسال بانوان 
قرار است برای 
نخستین بار و 

با حضور 16 تیم 
برگزار شود. هر 
چند بر اساس 

گمانه زنی ها به 
نظر می رسد 

که جام جهانی 
فوتسال بانوان 

در کشور برزیل 
برگزار شود ولی 
همچنان میزبان 

این مسابقات 
هم به صورت 

رسمی از سوی 
فیفا معرفی نشده 

است

کارشناس تیراندازی معتقد است که تیم ملی ایران بعد از المپیک توکیو با 
افت زیادی مواجه شده و با این روند نباید انتظار کسب مدال از المپیکی ها را 

در پاریس داشته باشیم.
به گزارش خبرنگار مهر، مسابقات تیراندازی جام جهانی در سه رشته تفنگ، 
تپانچه و اهداف پروازی به میزبانی باکو در حالی به پایان رسید که هیچ یک از 

نمایندگان ایران موفق به کسب مدال و سهمیه المپیک نشدند.
اللهی، سجاد پورحسینی، شرمینه چهل  هانیه رستمیان، گلنوش سبقت 
امیرانی، امیر محمد نکونام، فاطمه امینی، پوریا نوروزیان و نجمه خدمتی 
هشت نماینده ایران در رقابت های جام جهانی باکو بودند که رستمیان در 
تپانچه بادی هجدهم، گلنوش سبقت اللهی پنجاه و هفتم و سجاد پورحسینی 
سی و سوم شدند. تیم ایران در میکس تپانچه )گلنوش سبقت اللهی و سجاد 
پورحسینی( در رده بیست و چهارم وتیم  میکس تفنگ )شرمینه چهل امیرانی و 
امیرمحمد نکونام( نهم و تیم دیگر )فاطمه امینی و پوریا نوروزیان( سی و پنجم 
شدند. در تپانچه 25 متر هانیه رستمیان پنجم و ششم و گلنوش سبقت الهی 

پنجاه و هشتم و پنجاه و هفتم شدند.
در تفنگ بادی نیز امیرمحمد نکونام یازدهم، پوریا نوروزیان پنجاه و هشتم، 
نجمه خدمتی بیست و سوم، فاطمه امینی نوزدهم و شرمینه چهل امیرانی سی 
و ششم شدند. در تفنگ سه وضعیت )دور اول( امیرمحمد در رده سی ام، 
پنجاه و پنجم و نجمه خدمتی در رده سی و هفتم  نوروزیان در رده  پوریا 
قرار گرفتند. در تفنگ سه وضعیت دور دوم امیرمحمد در رده هشتم، پوریا 

نوروزیان در رده پنجاه و هفتم و نجمه خدمتی در رده پنجاه و ششم ایستادند.
مجید نظامی، کارشناس تیراندازی در گفت وگو با خبرنگار مهر درخصوص 
عملکرد تیم ملی ایران در جام جهانی باکو اظهار داشت: حدود 2 سال پیش 
در جلسه ای من خدمت دوستان عرض کردم که تیراندازی ایران برای حفظ 
جایگاه و پیشرفت نیازمند مربی طراز اول خارجی است؛ مخصوصا در شته 
تفنگ این نیاز بیشتر از سایر بخش ها حس می شد ولی هر چه بود دوستان 
تصمیم گرفتند با همین مربیان داخلی کار را ادامه دهند. در مسابقات اخیر اگر 
نتایج ملی پوشان را بررسی کنیم پوریا نوروزیان کمی پیشرفت داشته و نجمه 
خدمتی تا حدودی احیا شد اما در مجموع رکوردهایی که به ثبت رسید خیلی 

امیدوار کننده نبود.
وی افزود: کسب 3 سهمیه در اهداف ثابت نشان از پسرفت تیراندازی ایران 
دارد چرا که ما در همین المپیک توکیو فقط ۶ نماینده در این بخش داشتیم. 
البته در اهداف پروازی بعد از سالها اتفاق خوبی رخ داد و یک نوجوان ۱5 ساله 
موفق شد سهمیه المپیک را به دست بیاورد که این مورد را می توانیم پیشرفت 

مناسبی در این بخش در نظر بگیریم.
این کارشناس تیراندازی در پاسخ به این پرسش که فکر می کنید از بین 4 
تیرانداز المپیکی ایران کسی شانس قرار گرفتن روی سکوی المپیک را دارد؟ 
گفت: گرفتن مدال در پاریس با این شرایط تقریبا بعید است. البته هانیه 
رستیمان در حال حاضر وضعیت خوبی دارد اما روی او هم نمی شود برای 
مدال حساب ویژه ای باز کرد. در مورد رستمیان بیشتر این امیدواری وجود 

دارد که بتواند تا فینال بالا بیاید. در جام جهانی باکو رکوردهای جهان توسط 
تیراندازن چینی و کره ای زده شد که نشان می دهد فاصله ما با آنها برای 

کسب مدال کم نیست.
نظامی ادامه داد: مدالی که فروغی در توکیو گرفت یک استثنا بود همانطور 
که خود فروغی در آن زمان یک ورزشکار استثنایی بود. بعد از المپیک توکیو 
نشان می دهد  که شواهد  داشتیم  توجه جدی  موارد  این  به همه  باید  ما 
متاسفانه این اتفاق نیفتاده است؛ ما زمان را از دست دادیم و فرصت جبرانی 
نیست. درست است که تیراندازان ایران همواره با مشکل کمبود فشنگ و 
تجهیزات مواجه هستند اما در صلاح های بادی این عذر و بهانه ها پذیرفتنی 

نیست.
او با بیان اینکه که فروغی را خودمان وارد حواشی کردیم؛ گفت: فروغی 
ورزشکاری بود که دست به یک کار بزرگ زد ولی ما بعد از المپیک به جای 
برنامه ریزی درست برای او و استفاده از مربی خارجی خوب جهت پیشرفتش 
او را وارد فضایی کردیم که اصلا درست نبود. قهرمان المپیک توکیو به جای 
تمرین و تمرکز برای کسب سهمیه پاریس و درخشش در سایر رویدادهای مهم 
وارد فضای تشریفاتی شد. حضور در مراسم های مختلف به عنوان سخنران، 
سرکشی در برنامه و اردوهای مختلف همه کارهای بی ربطی بود که فروغی در 
این سالها انجام دادم. بشخصه او را مقصر این موارد نمی دانم چون فروغی 
بی تجربه بود وظیفه فدراسیون بود که برای او وحفظ شرایطش برنامه داشته 

باشد.

چرا تعداد سهمیه ها کاهش یافت؟
پسرفت تیراندازی ایران بعد از توکیو

  


